
 

 

 

TAI KOMISJONI ISTUNGI PROTOKOLL 
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Algus kell 14.00, lõpp kell 15.50 

Juhatas: Marek Link, arendusprorektor 

Protokollis: Kristi Kulu, AO juhataja 

Võtsid osa: Katri Raik,  Andres Pung, Raile Reigo, Jaan Tross, Ivo Juurvee, Liis Ader, Uno 

Silberg, Tiina Karu, Ain, Sari, Laura Kikas, Ain Karafin, Diana Kaljula, Elen 

Laanemaa, Priit Heinsoo, Aida Hatšaturjan  

 

  

 

PÄEVAKORD: 

 

1. Kokkuvõte TAI protseduuride tutvustamise ringkäigust - Marek Link/ Katri Raik 

2. TAI protsessi kirjelduse juhend - Marek Link/Kristi Kulu 

3. Projektide põhimõtted ja raamtingimused - Kristi Kulu 

4. SKA toimetised: kutse ja hetkeseis - Diana Kaljula 

5. Euroopa komisjoni ja SKA konverentsi „SRIEE“ tutvustus - Marek Link 

6. Projektide portaali tutvustus - Marek Link 

7. Laekunud TAI projektid 

8. Jooksvad küsimused 

 

 

Täpsustus: 20.12.2016 TAI komisjonis vastu võetud otsus radikaliseerumise uuringu osas 

selliselt ei realiseerunud. Lähteülesanne täpsustati ja uuring on liidetud SKA ATK-i 2017. 

 

 

1. Kokkuvõte TAI protseduuride tutvustamise ringkäigust - Marek Link/ Katri Raik 

 

M. Link tegi ülevaate toimunud ringkäigust. Õppimiskohti oli palju. TAI tegevus vajab nii 

süsteemsust kui ka paindlikkust ja loovust. Üksustel on erinevaid probleeme. Osadel vanad TAL 

võlad. Osad tahavad alustada uute projektidega. Lisaks räägiti koolitus ja mobiilsusvõimalustest 

akadeemias. 

Raik: Olid toredad ja konstruktiivsed kohtumised. Valdavalt kaks teemat – loengukoormus ja 

TAI koormus. Sügisel tuleks teha kokkuvõtteid ja selle õppeaasta TAI koormust analüüsida. 

 

Pung: Ühtne koormuse planeerimine ja õppetöökoormus versus TAI koormus – üksustes 

rõhutati, et koormused on tõusnud, kuigi valdavalt on mahud samad. Üksikutel juhtudel on 

koormused ümber jaotunud. Liikumine paindlikuma arvestuse juurde on põhjendatud ja õige.  

 



 

 

Raik: Viime läbi võrdluse sotsiaalteaduslike allüksustega teistes ülikoolides ja korraldame 

kohtumise SJI-ga. 

 

Link: Potentsiaal üksustes on olemas, aga oluline on ka juhtide innustus, mida kordadesse ei ole 

võimalik kirjutada. 

 

 

2. TAI protsessi kirjelduse juhend - Marek Link/Kristi Kulu 

 

M.Link andis ülevaate TAI protsessi kirjeldusest. 

 

Juurvee: mida tähendab eestvedamine? 

 

Link: Pädevusküsimus kutsuda kokku vastavaid koosolekuid ja teha teemakohaseid otsuseid. 

 

Ader: SJI vastutus ja ootused on sõnastatud instituudi põhimääruses. 

 

Heinsoo: Vahearuanded – vastutav projektijuht. Kas võiks olla mingi toetav formaat näiteks 

seminar, mis toetaks TAI projektide tähtaegset ja kvaliteetset elluviimist. Mõtleme sellele. 

 

Raik: Õpiku puhul näiteks võiksid aset leida vahekohtumised ja arutelud väiksema seltskonna 

kolleegide ees. 

 

Link: otsime võimalusi vastavalt vajadusele vaheseminaride korraldamiseks. 

 

 

Otsus: TAI komisjon kiidab dokumendi heaks kui parima praktika TAI tegevuste 

elluviimiseks akadeemias. 

 

 

3. Projektide põhimõtted ja raamtingimused - Kristi Kulu 

 

K.Kulu tutvustas projektide algatamise, ellviimise ja lõpetamise põhimõtteid akadeemias. 

 

Karafin: Osaleme hetkel hankes Tallinna Sadamale. Välisministeeriumi projektidele sobib 

samuti. Kui lepinguga soovitakse aga näiteks katsete läbiviimist?  

 

Link: Projektid ongi väga erinevad ja rakendamise käigus võivad ilmneda erandid. 

 

Kaljula: Kas võiks olla ajaline mõõde taotluse menetlemiseks? 

 

Link: Lepime kokku, et kuni kaks nädalat. 

 

Otsus: TAI komisjon kiidab dokumendi heaks kui parima praktika TAI tegevuste 

elluviimiseks akadeemias. 

 

4. SKA toimetised: kutse ja hetkeseis - Diana Kaljula 

 

13. märts läks välja kutse kaastöödeks. 21. aprilliks on oodatud artiklite lühikokkuvõtted. 

Laekunud on 1 lühikokkuvõte. Kutsed on läinud CEPOLi, Frontexi, Erasmus ja rändevõrgustiku 

koostöölistidesse.  

 



 

 

Link: kokku tuleb kutsuda Toimetiste kolleegium. Frontexi ja CEPOLi magistriõppe lõpetajate 

seas tasuks ehk levitada võimalust, sest valmimas on terve rida uusi uuringuid. 

 

Kaljula: Toimetuskolleegiumi liikmete nimekiri – kas on kinnitatud? 

 

Link: Hetkel kehtib varem kinnitatud kolleegium. 

 

Link: Tasuks otsida ka uusi liikmeid, näiteks POLAMK-ist ja Imatra piirivalvekoolist. 

 

Otsus: Tuleb kokku kutsuda Toimetiste kolleegium praeguse liikmelisuse alusel.  Seejärel 

kolleegiumi liikmelisus vajadusel uuendada ja kinnitada. 

 

5. Euroopa komisjoni ja SKA konverentsi „SRIEE“ tutvustus - Marek Link 

 

Sel reedel on kohtumine Euroopa Komisjoniga ürituse korralduse ja sisukontseptsiooni 

teemadel. Osalema on oodatud komisjoni kõrged esindajad ja naaberriikide kõrged poliitikud. 

Planeeritakse konverentsi koos messialaga. Toimub 14.-15. november Olümpia 

konverentsikeskuses. Rahastavad EK, Siseministeerium ja SKA. 

 

6. Projektide portaali tutvustus - Marek Link 

 

Valminud on projektide portaal, kus on aja- ja asjakohane informatsioon projektide kohta.  

Projektide portaal asub 

https://sisekaitse.sharepoint.com/arendusosakond/Lists/Valisprojektid/Avaleht.aspx 

 

Raik: Rektoraadi teemaminutites võiks teatud regulaarsusega tutvustada uusi projekte.  

 

7. Laekunud TAI projektid 

 

TAI komisjonile on laekunud kaks taotlust Päästekolledžilt: 

 

• „Päästemeeskonna juhtide arendamine ja hindamine“ 

• „Tuleohutusalase teadlikkuse uuringu tulemuste ning tulekahjudes hukkunute statistika 

klasteranalüüs“ 

 

Raik: Kas on tulemas veel projekte? 

Karafin: Jah, koostöös Päästeametiga. 

 

Otsus: Taotlused täpsustatakse uues TAI projektide taotlussüsteemis ning siis minnakse 

edasi hindamisprotsessiga. 

 

 

 

Lisad: 

TAI protsessi kirjeldus 

SKA projektide põhimõtted 

 

 

 

Marek Link Kristi Kulu 

koosoleku juhataja protokollija 

https://sisekaitse.sharepoint.com/arendusosakond/Lists/Valisprojektid/Avaleht.aspx

